
 

 

Nyt fra menighedsrådet januar 2024. 

Håber, at alle er kommet godt ind i det nye år. Det er i hvert fald begyndt, og med det tager vi hul på første 

tilbud sammen med Birgittegårdens venner, nemlig det årlige foredrag, som i år bliver med tidligere 

borgmester Erik Buhl. Dato tirsdag den 6. februar kl. 19.00 på Signinn. Se opslag andet sted i bladet. 

Efter familie og samfunds ophør har vi besluttet at fortsætte samarbejdet om bl.a. foredrag med 

Birgittegårdens venner. 

Vi har fra provstiet fået påbudt at udarbejde mål for den grønne omstilling, hvilket vi er ved at afslutte med 

følgende hovedområder: 

På el-området er vi fortsat meget opmærksomme på at der skal være så optimale løsninger både hvad 

angår pris og forbrug som muligt. På kirkegården er alle små maskiner batteridrevne, vi er opmærksomme 

på, at de store maskiner ved udskiftning bliver eldrevne. Dem, vi har nu, er benzindrevne og dem fortsætter 

vi med indtil de er opslidte. Hvad angår affald, så fik vi i sommer det påbudte sorteringsanlæg installeret. 

Det fungerer godt. Det grønne affald bliver for nuværende afhentet en gang imellem til kompostering eller 

forbrænding. På sigt vil vi arbejde hen imod, at så meget som muligt komposteres på egen grund. En 

forudsætning herfor er bland andet, at der i buketter, kranse m.m. ikke er anvendt metaltråd, nylontråd 

eller oasis, da disse materialer ikke kan nedbrydes. Det er ikke en mulighed, at graverne skal skille dem ad 

inden kompostering, hvorfor det bliver en opgave at få blomsterhandlerne til at bruge nedbrydelige 

materialer i buketter og kranse. 

Med venlig hilsen 

Merethe Andreasen 

 

 

 

 

 


